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Referat 

Ordstyrer:  Jakob   

Referent:  Jeanet 

Til stede: Lene, Jeanet, Jacob, Mette, Hanne 

Afbud: Katrine, Øssur, Bente, Christina, Marie-Louise 

Punkt Baggrund / forberedelse Referat 

Velkomst og spisning  
 
 
 
 
Orientering fra dagplejen   

Det er sidste bestyrelsesmøde inden næste valg.                                                                                                                           
 
- Ny leder  

 
- Ny dagplejer  

 
- Stillingsopslag – ny administrativ medarbejder   
 

 
 
  

 
 

- Vi har ansat en ny leder i dagplejen pr. 
1.3.24 Tina Buist som kommer fra 
Skovby. 

- Vi har ansat en ny dagplejer i Hørning 
pr. 16. 4.24, Pernille Bækhøj. Pernille 
er også mor i Dagplejen og har 
kendskab til dagplejen via den vej. 

- På dagplejekontoret søger vi en ny 
administrativ medarbejder på 37 
timer pr. 1.5.24, da Mona går på 
efterløn til sommer. 

- Og så søger vi efter en vikar til en 
lederstilling pr. 1.6.24. 

- Taniia Gerding træder ud af 
forældrebestyrelsen. Hanne Brønnum 
indtræder i bestyrelsen på 
medarbejdersiden. Bente (leder) 
træder også ud, og Vibeke overtager 
hendes plads. 
 

 

Orientering og planlægning af 
stormøde.   
 

Ordstyrer til forældrevalg, formandsberetning, mm     Vi har fået Frej Prahl som oplægsholder til 
fællesforældremødet.  
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Frej Prahl taler om det moderne forældreskab 
og mødet med dagplejen. 
Dato for forældremødet bliver den 24.4.24 fra 
kl. 19-21.30 på Skanderborg Gymnasium. 
Mette laver et udkast til invitation til fælles 
forældremøde. 
Der vil til mødet blive serveret vand og lidt 
sødt.  
 
 

Evaluering af kontrakten for 2023 - Evaluering af kontrakten for 2023 
- Hvad kigger vi frem mod i 2024 med de forskellige DUS 

mål.  
 
 

- Skanderborg kommune har fjernet 
kontrakten som vi kender den og i 
stedet en fælles 2 DUS spor for hele 
kommunen. Der er nedsat 5 klynger 
og 7 arbejdsgrupper, som skal arbejde 
på tværs i kommunen og tænke nyt ud 
fra de 2 DUS-spor. 

- Vi kigger på kontraktmålene for 2023 
og evaluerer de mål vi har nået. 

- Projekt madmod og madglæde;  
Jacob og Mette fortæller, hvordan de 
som forældre har oplevet en øget 
dialog og interesse omkring måltidet 
og børnene smager flere forskellige og 
anderledes madvarer, som er 
økologiske og bæredygtige.  
Hanne fortæller, hvordan hun som 
dagplejer er begejstret for projektet, 
og det har også udfordret hendes 
vaner og nu serverer hun mere grønt 
smørepålæg og har kødfrie dage hver 
uge.  
Der er udgivet en inspirationskogebog 
til dagplejerne og der er lavet små 
inspirationsvideoer. Dagplejerne deler 
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deres erfaringer i en fælles Facebook 
gruppe og inspirerer fortsat hinanden. 
Vi har desværre ikke fået flere midler 
til projektet til flere kurser i 2024. 

- KVALid- (Kvalitet i dagtilbud) er vores 
nye tilsynsmodel i dagplejen. UCN 
lavede tirsdag aften 5.3.24 et oplæg 
om Kvalid for Ledere og de dagplejere 
som skal være øve-personer for 
lederne under uddannelsen. Lederne 
skal på uddannelsen i april og øve-
tilsynene afholdes. 
Kvalid-materialet er udarbejdet 
specifikt til dagplejen ud fra den 
styrkede læreplan. 
I september afholdes 2 temadage, 
hvor alle dagplejere introduceres til 
KVALid.  
Det er 2 fredage, 6. og 13. september, 
hvor halvdelen af dagplejen lukker og 
dagplejerne skiftes til at passe de 
børn, som har brug for pasning. 

 
- Byrådet har besluttet at starte projekt 

”Forløbsinstitutioner” op.  
Forældrebestyrelsen har længe 
arbejdet på denne ordning, og at den 
nu bliver en realitet er fantastisk. Det 
betyder for dagplejerne, at de bliver 
tilknyttet en institution i deres 
område, hvor børnene så er sikret en 
plads, når de skal starte i børnehave. 
Ordningen gælder for de børn, som 
begynder i dagplejen efter den 1/7- 
2024. 
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Læs mere på: Dagplejebørn sikres 
børnehaveplads i nærområdet 
(skanderborg.dk) 
 

- Arbejdsmiljøbesøg hos alle dagplejere 
er gennemført i 2022-23. 
 2 nye indsatser i 2023: 

• Alle nye dagplejere får besøg 
inden opstart og kort efter 
opstart.  

• Efter sygefravær får man nu 
også et arbejdsmiljøbesøg. 

- Nyt tiltag på tværs af dagtilbud er 
projekt nærvær. Der er nedsat en 
arbejdsgruppe som søger en pulje 
penge til at nedbringe sygefraværet. 

- Den gode modtagelse i Signatur 
Praktikforløbet for nyansatte 
dagplejere er øget til 14 dage.  

- Stordagplejen er lukket pr. 29.2.24 da 
den ikke var rentabel økonomisk. 

 
2024 kommer vi særligt til at have fokus på 
KVALid - den nye tilsynsmetode og de 2 DUS- 
spor.  

Orientering vedr. Budget  Orientering vedr. budget 2024  
 

Lene orienterer om, at dagplejens budget ikke 
balancerer, og selvom vi har fået indhentet 
noget af vores gæld, kan vi ikke nå i mål. 
Så derfor har dagplejen været i tæt 
samarbejde med økonomi afd. Byrådet skal 
den 20 marts drøfte og forhåbentligt 
godkende: 

• at dagplejen får eftergivet gælden for 
2023 på 4,4 mill  

https://www.skanderborg.dk/nyheder/dagplejeboern-sikres-boernehaveplads-i-naeromraadet
https://www.skanderborg.dk/nyheder/dagplejeboern-sikres-boernehaveplads-i-naeromraadet
https://www.skanderborg.dk/nyheder/dagplejeboern-sikres-boernehaveplads-i-naeromraadet
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• samt godkende at dagplejen 
fremadrettet årligt vil modtage 
tillægsbevilling på 2 millioner kroner 
så dagplejens budget kan balancere. 

Der skal arbejdes videre på at få 
indarbejdet en ny og tidssvarende 
tildelingsmodel. 

 

Opfølgning på drøftelse vedr. 
Dagplejernes præsentationer på 
nettet.    
 
 
 
 
 
 
 
Velkomstpjece.    

Drøftelse vedr. dagplejernes præsentationer på nettet. 
Fra sidste bestyrelsesmøde:   

- Hvilket indtryk giver de?   
- Hvad vil man som kommende forældre gerne læse i 

disse præsentationer? 
- Hvor meget eller lidt bruger nuværende forældre 

præsentationerne? Og hvilke informationer har I 
som forældre brug for?   

 
Gode ideer til hvad der kan stå i en velkomstpjece.  
 
 

- Lene viser 2 forskellige 
dagplejepræsentationer, og vi drøfter. 

- Mette tager en velkomstpjece med til 
inspiration til kommende møde. 

- Lene viser et oplæg med forslag til 
punkter, der skal drøftes på 
opstartsmøde i dagplejen. 

Evt. og tak for i aften  Ændring af Dagplejens logo. Forslag fra Jacob om at sende en opgave 
eksempelvis mediegrafiker uddannelsen 
Projekt eller problembaseret undervisning til 
nyt LOGO til dagplejen. 

 

Med venlig Hilsen  

Jakob og Lene  


